
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
23.11. 2023 

 
VII. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 15.00 hod. 
v klubu C pražského Kongresového centra (adresa 5. května 1640/65, Nusle, 140 00 Praha 4). 
  
Jednání řídil předseda Výboru Jiří Brůžek. 
  
Přítomní členové/ky Výboru: 
Jiří Brůžek 
Ing. Mariana Čapková, MBA 
Mgr. Jan Čižinský 
Bc. Jan Kolář 
RNDr. Marcela Plesníková 
Mgr. Jana Štrosová 
Mgr. Jakub Lepš, M.A. 
MgA. Irena Pohl Houkalová 
  
Omluveni: 
Lucie Kubesa 
Ing. Jana Komrsková 
Prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. 
  
Hosté: 
Mgr. et Mgr. Antonín Klecanda, radní hl. m. Prahy pro oblast školství, sportu a volného času 
Mgr. Lenka Němcová, ředitelka odboru školství, mládeže a sportu MHMP  
Mgr. David Pospíšek 
 
  
Tajemnice: 
Michaela Šarochová, sekretářka dlouhodobě uvolněného člena ZHMP Jiřího Brůžka 
  
Program: 
1.       Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu. 
2.       Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 27. - 30. jednání. 
3.       Změny v rejstříku škol. 
4.       Prezentace materiálu "Skrytá poptávka žáků a rodičů", který zpracovala Pedagogická fakulta 
Univerzity Karlovy. 
5.       Diskuse a závěr. 
 
  
1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu. 
Jednání zahájil úvodním slovem předseda Výboru Jiří Brůžek v 15:05 hodin.   
Přítomno bylo 7 členů. Výbor byl usnášeníschopný. 
 
Ověřovatelem zápisu z jednání byla navržena: RNDr. Marcela Plesníková 
hlasování: pro-proti-zdržel se 
7-0-0 
 
Návrh byl schválen. 
 
Předseda Výboru zahájil hlasování o programu jednání. Pan předseda požádal členy výboru, jestli by 
bod pana radního mohl být projednán jako první. Pan Čižinský požádal členy výboru o projednání bodu 
ohledně spádovosti škol. 



 
Výbor schvaluje program v té podobně, že prvním bodem jednání bude prezentace pana radního 
Klecandy a bude doplněn bod pana Čižinského. 
 
1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu. 
2. Prezentace materiálu "Skrytá poptávka žáků a rodičů", který zpracovala Pedagogická fakulta 
Univerzity Karlovy. 
3. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 27. - 30. jednání. 
4. Změny v rejstříku škol. 
5. Spádovost dětí z pěstounských rodin 
6. Diskuze a závěr 
 
hlasování: pro-proti-zdržel se 
7-0-0 
Návrh byl schválen. 
 

2.       Prezentace materiálu "Skrytá poptávka žáků a rodičů", který zpracovala Pedagogická fakulta 
Univerzity Karlovy. 
Pan radní Klecanda odprezentoval prezentaci k tématu skryté poptávky žáků a rodičů. Uvádí, že 
poptávka po školách v Praze a Středočeském kraji stoupá. Z prezentace vyplývá, že pokud by se do 
pražských škol hlásili pouze pražští žáci, místa ve školách by jim plně dostačovala.  
Paní ředitelka Němcová dodává, že rušení nástavbových oborů kvůli vysoké neúspěšnosti studentů u 
maturity není vhodné.  
Pan předseda se ptá, jak se budou zvyšovat kapacity na Praze východ a Praze západ. 
Pan radní mu odpověděl, že Středočeský kraj tohle řešit nechce, že sami navýšili kapacitu, ale děti 
nechtějí zůstávat ve Středočeském kraji, ale chtějí jezdit do Prahy.  
Paní ředitelka Němcová doplnila příklad z praxe. Navíc doplnila, že je potřeba transformace oborů. 
 
Informace na vědomí nebyla hlasována. 
 
14:15 přichází člen výboru, pan Lepš. Výbor je usnášeníschopný. 
 
3. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 27. - 30. jednání. 
Ředitelka odboru školství přinesla soupis tisků projednaných RHMP na svém 27.-30. jednání. 
Paní místostarostka Plesníková požádala o vysvětlení tisku ke stížnosti na školu, že škola dle uvedení 
pořádá něco netransparentně. Dle paní ředitelky Němcové a ČŠI byla stížnost neoprávněná.  

Předseda ukončil rozpravu k předložené souhrnné informaci a zahájil hlasování. 

Usnesení: 

Výbor bere na vědomí předloženou souhrnnou informaci o tiscích projednaných na 27.-30. jednání 

RHMP na vědomí. 

8-0-0 
hlasování:  
pro-proti-zdržel se 
 
Informace byla vzata na vědomí. 
 

4.       Změny v rejstříku škol. 
 



Paní ředitelka odboru školství přednesla bod ke změnám v rejstříku škol, kdy se na školách transformují 
obory a zvyšují se počty míst na školách, zejména na gymnáziích, ale jedná se i o zvýšení kapacity na 
středních odborných školách. Celkem se jedná o čtyřletá gymnázia - 172 míst, u ostatních odborů o 250. 
S řediteli škol se podařilo vyjednat ještě zvýšení kapacity v prvních 3 ročnících středních škol. Jiní 
zřizovatelé chtějí navýšit kapacitu škol o 9 tisíc míst. Aktuálně se zpracovává 54 žádostí, které byly 
přerušeny do jara. Jedná se o navýšení kapacit o 2000 míst středních odborných škol, zejména oborů 
sociální práce, IT a pedagogiky. Jedna soukromá VOŠ chce zapsat obor veterinářství. Dále přišly žádosti 
a žádosti o zápisy na zvýšení kapacit ZŠ, ZUŠ, lesních mateřských škol, školních družin, školních klubů 
a mateřských škol. Ministerstvo trvá na reciprocitě mimo oboru „čtyřleté gymnázium“.  
Pan předseda otevřel a ukončil diskusi. 
 
Výbor bere na vědomí informaci o změnách rejstříku škol. 
Hlasování pro-proti-zdržel se 
8-0-0 
 
Informace byla vzata na vědomí. 
 

5. Spádovost dětí z pěstounských rodin 
Pan starosta Čižinský zvedl téma dětí v pěstounské péči. Navrhl možnost úpravy vyhlášky pro pravidla 
umisťování dětí z pěstounských rodin do škol, které jsou poblíž bydliště pěstounů.  
Paní ředitelka Němcová na to uvádí, že na vyhlášce se pracuje a měla by být hotová v únoru 2024. 
Zásadní pro tuto vyhlášku je stanovisko ministerstva vnitra. Vzhledem k tomu, že to nenabourá systém 
paní ředitelka uvádí, že to bude snadnější. 
Pan starosta Čižinský dodává, že pokud by se požádala RHMP, stihlo by se toto zapracovat ještě do 
termínu. 
 
Návrh nebyl hlasován. 
 
6. Další a diskuze 
Paní ředitelka Němcová uvádí, že Praha dostala hodně žádostí o přezkum maturitních zkoušek. Ve 4 
případech Praha nařídila opakování maturitní zkoušky na jiné škole a ve všech 4 případech žák složil 
zkoušku úspěšně. Paní Čapková uvádí, že někde se zvedl výsledek zkoušky jen o stupeň, u některých i 
o 3 stupně. Jednalo se o 2 soukromé školy a 2 pražské. 
 
Paní ředitelka Němcová poděkovala za organizaci výboru na veletrhu Schola Pragensis.  
Paní místostarostka Plesníková děkuje všem, kteří se podílí na organizaci veletrhu. 
Termíny dalších výborů: 
 
16.1.2024 

13.2.2024 

12.3.2024 

16.4.2024 

14.5.2024 

11.6.2024 

3.9.2024 

15.10.2024 

12.11.2024 



3.12.2024 

 
 
 
 
 
………………………………………………… 
Jiří Brůžek, předseda Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP   

 

 

………………………………………………… 

RNDr. Marcela Plesníková, ověřovatelka zápisu 

 

 

Zapsala: Michaela Šarochová, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

 


